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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji do Spraw Kontroli Państwowej (nr 2)
2 grudnia 2015 r.
Komisja do Spraw Kontroli Państwowej, obradująca pod przewodnictwem posła 
Wojciecha Szaramy (PiS), przewodniczącego Komisji, zrealizowała następu-
jący porządek dzienny: 

– rozpatrzenie wniosku w sprawie uzupełnienia składu prezydium Komisji;
– sprawy organizacyjne.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Tadeusz Cieśluk, Tadeusz Oset, Jan 
Kowalski – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Wojciech Szarama (PiS):

Dzień dobry państwu. Otwieram posiedzenie Komisji do Spraw Kontroli Państwowej. 
Czy do przedstawionego państwu porządku obrad są jakieś uwagi?
Stwierdzam kworum i stwierdzam przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

wobec niewniesienia do niego zastrzeżeń. 
Uwag do przedstawionego porządku obrad nie ma, a więc przystępujemy do realizacji 

porządku. W punkcie pierwszym mamy rozpatrzenie wniosku w sprawie uzupełnienia 
składu prezydium Komisji. Do prezydium wpłynęły dwa wnioski dotyczące wyboru wice-
przewodniczących. Kto z państwa chciałby zabrać głos? Bardzo proszę. 

Poseł Krzysztof Sitarski (Kukiz15):
Chciałbym złożyć wniosek o poszerzenie składu Komisji…

Przewodniczący poseł Wojciech Szarama (PiS):
Poseł Krzysztof Sitarski.

Poseł Krzysztof Sitarski (Kukiz15):
Tak jest, Kukiz15. Chciałbym zgłosić wniosek o poszerzenie składu Komisji o dodatko-
wych dwóch wiceprzewodniczących. Został zgłoszony mój akces i jeszcze jednego posła.

Przewodniczący poseł Wojciech Szarama (PiS):
Czy ktoś jest przeciw temu wnioskowi? Zmierza on do tego, żeby prezydium zostało posze-
rzone. Ja to państwu sygnalizowałem. Z ustaleń międzyklubowych wynika, że nasze pre-
zydium powinno liczyć więcej osób. Kolega z ugrupowania Kukiz’15 jest w niezręcznej 
sytuacji, bo jest jedynym przedstawicielem tej partii. Niemniej  jednak, z tych ustaleń 
wynika, że ugrupowanie Kukiz’15 powinno mieć swojego przedstawiciela w prezydium 
Komisji. Chciałbym państwu powiedzieć, że wpłynął wniosek w sprawie kandydatury 
pana posła Krzysztofa Sitarskiego na wiceprzewodniczącego Komisji do Spraw Kontroli 
Państwowej, podpisany przez siedmiu posłów tej partii z przewodniczącym, panem Paw-
łem Kukizem. Panie pośle, czy zgadza się pan na kandydowanie?

Poseł Krzysztof Sitarski (Kukiz15):
Tak, oczywiście.

Przewodniczący poseł Wojciech Szarama (PiS):
Pan poseł Tadeusz Dziuba.

Poseł Tadeusz Dziuba (PiS):
Chciałbym zgłosić –  jako drugą kandydaturę na to stanowisko – pana posła Janusza 
Śniadka. Myślę, że nie muszę prezentować jego osoby. Powiem tylko, że pan poseł Janusz 
Śniadek pracował w poprzedniej kadencji w tej Komisji. Zatem ma dobre rozeznanie 
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charakteru jej pracy. Poza tym, jak wiadomo, jest wybitnym znawcą polityki społecznej, 
w tym pracowniczej, a to jest znaczna część pracy Najwyższej Izby Kontroli, która doty-
czy tych zagadnień. Stąd moja propozycja. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Wojciech Szarama (PiS):
Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Wyraża pan zgodę na kan-
dydowanie. Proszę państwa, przystępujemy do głosowania.
Kto jest za wyborem pana Krzysztofa Sitarskiego na wiceprzewodniczącego Komisji? 

Proszę o podniesienie ręki. (8) Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał? (3) Dziękuję 
bardzo. 
Stwierdzam, że pan Krzysztof Sitarski został wybrany na wiceprzewodniczącego.
Kto jest za wyborem pana Janusza Śniadka na stanowisko wiceprzewodniczącego 

Komisji? (11) Dziękuję, Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał? (2) Dziękuję. 
Stwierdzam, że pan Janusz Śniadek został wybrany na wiceprzewodniczącego Komi-

sji. Gratuluję panom. Dziękuję za wyrażenie chęci kandydowania i zapraszam do pracy 
w ramach prezydium, bo praca w ramach Komisji jest rzeczą oczywistą.
W punkcie drugim mamy sprawy organizacyjne. Jest to kwestia, o której państwu przy-

pominałem, aby do 7 grudnia zgłaszać w sekretariacie propozycje tematów prac Komisji 
na pierwsze półrocze. Jeśli mają państwo jakieś pytania, to proszę konsultować się z panem 
Tadeuszem Dziubą i panem wiceprzewodniczącym Januszem Śniadkiem, którzy przez 
ostatnie cztery lata pracowali w tej Komisji. Mogą to być pytania związane z regulaminem, 
ustawami. Rzeczą kluczową są propozycje, które przedstawi nam Najwyższa Izba Kontroli 
i Państwowa Inspekcja Pracy, te, które będą dotyczyły ich pracy, tematów, którymi będą 
się zajmować, kontroli, które przeprowadzają. Z tych kontroli będą później na posiedzeniu 
Komisji przedkładane informacje. Na te tematy będziemy mogli dyskutować i, jeśli będzie 
taka potrzeba, wnioskować o dalsze działania tych organów.
Czy w tej sprawie ktoś chciałby zabrać głos?

Poseł Ryszard Wilczyński (PO):
Jaka to była data?

Przewodniczący poseł Wojciech Szarama (PiS):
7 grudnia.

Poseł Michał Wójcik (PiS):
Panie przewodniczący, przepraszam, czy ten termin może być wydłużony?

Przewodniczący poseł Wojciech Szarama (PiS):
Słucham?

Poseł Michał Wójcik (PiS):
Czy ten termin może być wydłużony?

Przewodniczący poseł Wojciech Szarama (PiS):
Może być wydłużony, ale chyba nie ma takiej potrzeby. Jeśli będzie taka umotywowana 
daną koniecznością potrzeba, to tak. Jest to możliwe, natomiast jesteśmy zobowiązani 
przez marszałka Sejmu jakim terminem?

Sekretarz Komisji Tadeusz Oset:
Do 15 stycznia.

Przewodniczący poseł Wojciech Szarama (PiS):
Opracowane plany pracy prezydia powinny uchwalić do 15 stycznia 2016 r. Złożenie 
tych propozycji do 7 grudnia nie zamyka sprawy, bo państwo złożą propozycje, potem 
my te propozycje rozpatrzymy na posiedzeniu Komisji. Oczywiście, nie odbędzie się ono 
8 grudnia, tylko będzie tydzień na to, żeby sekretariat mógł zebrać propozycje i przy-
gotować plan. Państwo dostaną projekt planu. Wiadomo, że pana rola i pana kolegi jest 
nie do przecenienia. Zatem, jeśli na tym posiedzeniu będą jeszcze jakieś dodatkowe pro-
pozycje, to ten plan uzupełnimy. 
Ten termin jest terminem instrukcyjnym, a nie terminem zawitym i możliwe jest 

takie postępowanie, o którym mówiłem przed chwilą. Traktujmy to jako termin instruk-
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cyjny, jako termin porządkowy. Proszę o przedkładanie tych propozycji, bo nie chciałbym 
już tego zmieniać, dlatego że pisma z tą datą poszły do tych instytucji, o których mówi-
łem, a więc do NIK i PIP. Jeśli z ich strony nie będzie takich próśb, to niech to złożą. 
Państwo będą mogli się z tym zapoznać i, tak jak powiedziałem, dokonać uzupełnień 
planu na merytorycznym posiedzeniu Komisji.
Czy są jeszcze jakieś uwagi? Proszę bardzo, panie przewodniczący.

Poseł Krzysztof Sitarski (Kukiz15):
Wystosowałem  oficjalne  zapytanie  do głównego  inspektora  pracy,  bo nasza Komisja 
ma te sprawy pod nadzorem. Ta odpowiedź może pojawić się w późniejszym terminie niż 
7 grudnia, ale pan przewodniczący odpowiedział już na pytanie i chyba nie powinno być 
problemów z tym terminem. Jest jeden temat, który chciałbym poruszyć, ale to będzie 
możliwe po uzyskaniu tych dokumentów, o które prosiłem.

Przewodniczący poseł Wojciech Szarama (PiS):
Niech pan złoży to pytanie. Oczywiście.

Poseł Krzysztof Sitarski (Kukiz15):
Dziękuję.

Przewodniczący poseł Wojciech Szarama (PiS):
Czy są jeszcze jakieś uwagi? Nie ma. Jest pytanie, czy państwo życzą sobie otrzymy-
wać informacje dotyczące prac NIK, izb obrachunkowych, Państwowej Inspekcji Pracy 
w formie elektronicznej czy papierowej? Proponowałbym, żeby złożyli państwo takie 
oświadczenia w sekretariacie. NIK co jakiś czas przysyła informacje o wynikach kontroli. 
W sekretariacie Komisji jest już kilka takich informacji. Pokazuję państwu „Nadawanie 
uprawnień do kierowania pojazdami”. Jeśli państwo będą sobie tego życzyli, to mogą 
państwo otrzymać taki raport pokontrolny w formie pisemnej, formie papierowej albo 
mogą państwo zadeklarować w sekretariacie Komisji, że oczekują państwo przesyłania 
go w formie elektronicznej. Zostawiam to do indywidualnego wyboru.
W sekretariacie zawsze jest dostępnych kilka egzemplarzy takich informacji w for-

mie papierowej, które służą Komisji jako materiał źródłowy. Jeśli będzie takie życzenie, 
to będą państwo otrzymywać to w formie elektronicznej. Jeśli chodzi o materiały infor-
macyjne dotyczące tematyki kolejnych posiedzeń, to sądzę, że forma elektroniczna…
Państwo są zobowiązani do odbierania korespondencji mailowej, forma elektroniczna 

jest  obligatoryjna. Myślę,  że wszyscy  państwo  przyjmują  taką  formę  informowania 
o posiedzeniu Komisji i o porządku obrad. Czy tak? Nie słyszę sprzeciwu.
O czym jeszcze powinniśmy porozmawiać, pani przewodnicząca?

Poseł Elżbieta Stępień (N):
Proponuję, żebyśmy już złożyli  listę z adresami mailowymi, żebyśmy mogli państwu 
złożyć ją w celu realizacji tych zadań. Chodzi o to, żeby materiały jak najszybciej do nas 
trafiały.

Przewodniczący poseł Wojciech Szarama (PiS):
Tak.

Poseł Elżbieta Stępień (N):
Czy mają państwo jakieś uwagi na temat materiałów, których mogli państwo nie otrzymać?

Przewodniczący poseł Wojciech Szarama (PiS):
Czy coś jeszcze powinniśmy omówić. Materiały będą zamieszczane w poczcie elektro-
nicznej i będzie dostęp. Będzie można kontrolować to wszystko w każdą stronę. Maile 
i sms-y. Sms krótszy – godzina i miejsce posiedzenia Komisji. W poczcie mailowej będzie 
porządek obrad.

Poseł Elżbieta Stępień (N):
Reasumując, środkiem komunikacji pozostaje sms plus email. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Wojciech Szarama (PiS):
Dziękuję. To jest jasne, pani przewodnicząca. Zamykam posiedzenie Komisji.


